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         dokończenie ze str. 1

W pierwszej kolej- 
noœci zdejmowa-
ne s¹ stare p³yty, 
które chyba naj-
bardziej szpeci³y 
to reprezentacyj-
ne miejsce. Po-
przyklejane gumy 

do ¿ucia, plamy, rozlane piwo i 
soki - tego niestety nie da³o siê 
usun¹æ. Ca³¹ nawierzchniê trze-
ba wiêc zdemontowaæ, a w jej 
miejsce po³o¿yæ now¹. Wed³ug 
Magdaleny Czerwiñskiej, gliwi-
czanki, na wymianie p³yt remont 
móg³by siê zakoñczyæ.

- Nawierzchnia nie prezentuje siê 
dobrze, mog³aby byæ inna. Mo¿e 
z ³adnej kostki granitowej – mówi 
Czerwiñska.

Faktycznie, w miejsce starych 
p³yt pojawi¹ siê nowe. W pierw-

szej wersji mia³a to byæ kompo-
zycja z p³yt i kostek granitowych 
w ró¿nych kolorach. Do tego celu 
czêœciowo mia³a byæ wykorzy-
stana kostka szara oraz ¿ó³ta, 
znajduj¹ca siê pod istniej¹c¹ 
nawierzchni¹ p³yty Rynku. Kostkê 
z ¿ó³tego granitu planowano 
umieœciæ na obrze¿ach placu, w 
formie rzymskich ³uków – co mia³o 
przypominaæ o prowadz¹cym têdy 
niegdyœ trakcie ko³owym.

Ewa Przyby³ z pracowni projek-
towej „Venit” przyznaje jednak, 
¿e w wyniku konsultacji, w kon-
cepcji przebudowy Rynku doko-
nano pewnych korekt. Wszystko 
zosta³o te¿ uzgodnione z Woje-
wódzkim Konserwatorem Zabyt-
ków.

- W nowej koncepcji nawierzch-
nia Rynku jest mniej kolorowa 
ni¿ w poprzedniej. Oczywiœcie 
wprowadziliœmy te kolory, któ-

- To bardzo niefortunny okres 
- mówi Anna Kozak. Podobnie 
niefortunnie wybrano terminy na 
remonty placów zabaw i skwe-
rów. Ja mam wnuki, które teraz 
mog³yby siê tam bawiæ, niestety 
jest to niemo¿liwe. Dzieci po pro-
stu nie maj¹ gdzie wyjœæ, a prze-
cie¿ s¹ wakacje. 

Wed³ug pani Danuty pieni¹dze 
przeznaczone na modernizacjê 
Rynku mo¿na wykorzystaæ znacz-
nie lepiej. 

- Dlaczego na przyk³ad nie mo¿na 
tych pieniêdzy przeznaczyæ na 
pomoc dla powodzian? Rynek 
mamy ³adny i nie widzê potrzeby 
jego remontu. Wydaje mi siê, ¿e 
modernizuj¹ go w³aœnie teraz, 
bo za kilka miesiêcy s¹ wybory 
samorz¹dowe – mówi. 

W kwietniu prace na Rynku 
prowadzili archeolodzy. Odkryli 
miêdzy innymi fragmenty fun-
damentu ratusza, miejsce, w 
którym kiedyœ sta³a fontanna i 
prawdopodobnie pozosta³oœci po 
dawnych kramach. 

W pierwotnej kon-
cepcji zakładano, 

ustawienie na Ryn-
ku drugiej fontanny. 
Teraz już wiadomo, 
że z tego pomysłu 
zrezygnowano.
Dziêki oprawie œwietlnej wyeks-
ponowany zostanie budynek Ra-
tusza.  Punkty œwietlne pojawi¹ 
siê równie¿ w p³ytach. Bêdzie 
te¿ wiêcej ³awek – zamiast czte-
rech – osiem. Granitowe  ³awy 
wykoñczone drewnem umiesz-
czone zostan¹ po obu stronach 
Ratusza. 

W ramach modernizacji bar-
dzo precyzyjnie okreœlono po- 
wierzchniê, jak¹ mog¹ zajmowaæ 
funkcjonuj¹ce przy punktach 
gastronomicznych tzw. ogródki 
letnie. Przewidziano dla nich pas 
bezpoœrednio przy budynkach. 

Z Rynku znikną 
również parasole
reklamujące różne 
marki piwa 
i napojów. Zostaną 
one zastąpione mar-

kizami w pastelo-
wych kolorach. 
Konserwator zabytków zastana-
wia siê jeszcze co zrobiæ z tzw. 
Igloo. Do wyboru przedstawiono 
dwie koncepcje lokalu. Wiadomo 
na pewno, ¿e nie pozostanie on 
w obecnej formie. 

W ramach prac przewidziano 
równie¿ wykonanie nowych na-
wierzchni jezdni i chodników. I 
tak jezdnia na ul. Zwyciêstwa na 
odcinku od Rynku do ul. Dolnych 
Wa³ów zostanie wybrukowana 
kostk¹ granitow¹. Natomiast na 
ca³ym odcinku Zwyciêstwa oraz 
Wyszyñskiego po³o¿one bêd¹ 
nowe chodniki.   

- Przebudowa nawierzchni Rynku 
oraz fragmentu ulicy Zwyciêstwa 
i Dolnych Wa³ów, a tak¿e wymia-
na chodników na ul. Zwyciêstwa 
i Wyszyñskiego bêdzie w sumie 
kosztowa³a oko³o 12 milionów 
z³otych. Ca³oœæ zostanie pokryta z 
bud¿etu miejskiego – mówi Maja 
Lamorska z Urzêdu Miasta.

Zgodnie z planem prace powinny 
zakoñczyæ siê 31 paŸdziernika 
tego roku.

Rynek się zmieni
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re by³y dla nas wa¿ne. Tak jak 
zak³adano, po³o¿ona zostanie 
szara i ¿ó³ta kostka, która znaj-
duje siê pod p³yt¹ Rynku – mówi 
Ewa Przyby³. 

Na temat pomy-
słu remontowania 
Rynku gliwiczanie 
wypowiadają różne 
opinie. Większość 
pytanych przyznaje, 
że modernizacja 
jest potrzebna. Dzi-
wi ich jednak dla-
czego remont ruszył 
właśnie teraz, 
podczas wakacji.


